
Rada Miejska Gminy Osieczna 
 

PROTOKÓŁ  NR  III.2018 

 

 

przebiegu obrad III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 28 grudnia 2018 r.             

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Osieczna 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2018 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:01 tego 

samego dnia. 

 

  

Obradom III sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki. 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięli 

Radni: 

1. Pan Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Pan Zbigniew Józef Forszpaniak  

3. Pan Jarosław Glapiak 

4. Pani Renata Helena Helińska 

5. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Pani Paula Maria Juskowiak  

7. Pan Jakub Jacek Kolberg 

8. Pan Marek Kozak 

9. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Pan Roman Paweł Lewicki 

11. Pan Sebastian Łagoda 

12. Pan Mariusz Marek Mikołajczak   

13. Pan Przemysław Marek Skowronek 

14. Pan Robert Krzysztof Skrzypek 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę wszystkich o powstanie. Proszę uczcijmy minutą ciszy pamięć naszego przyjaciela, 

Radnego Andrzeja Kaczmarka, który zmarł 6 dni temu. Pogrzeb będzie jutro o 14.30                            

w Osiecznej. Uczcijmy pamięć Andrzeja Kaczmarka, który pracował w Radzie kilkanaście 

lat. Dziękuję. Otwieram III sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 28 grudnia 2018 r. 

Witam wszystkich Samorządowców Gminy Osieczna. Witam Państwa Sołtysów, witam 

Państwa Radnych oraz    

1. Pana Stanisława Glapiaka  - Burmistrza Gminy Osieczna 

2. Pana Stefana Kuśnierka   - Zastępcę Burmistrza Gminy Osieczna 

3. Pana Sławomira Kosmalskiego - Sekretarza Gminy Osieczna 

4. Panią Hannę Włodarczak  - Skarbnika Gminy Osieczna 

5. Pana Krzysztofa Bojarczuka         - Radcę prawnego Urzędu Gminy Osieczna. 
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Są z nami Goście szczególni: Pani Redaktor z gazety lokalnej i, co się często, nie wiem czy 

nie zdarza się po raz pierwszy, żeby Radny Sejmiku Wielkopolskiego przybył na obrady 

naszej sesji. Z największą przyjemnością i jest to mój zaszczyt przywitać Pana Radnego 

Wiesława Szczepańskiego. Pan Przewodniczący już pewnie przyjął wiele gratulacji, my                      

w imieniu Samorządu Osieckiego wyrażamy najszczersze gratulacje z powodu wyboru na 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. W związku z tym powiem, że 

Osieczna bardzo liczy na skuteczną współpracę z Panem Przewodniczącym.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pan Wiesław Szczepański: 

Dlatego tu jestem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Cieszę się. Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2 porządku obrad. 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdzam, że w obradach III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna uczestniczy                               

14 Radnych, w związku z tym Rada Miejska jest władna, aby podejmować decyzje prawnie 

wiążące. Pani Radna Ewa Pietraszewska poinformowała, że ze względu na wyjazd rodzinny 

nie będzie obecna na dzisiejszej sesji.  

Lista obecności Radnych na III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu. 

Lista obecności Gości na III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3.  

Ad. 3. Informacja o porządku obrad III sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Porządek obrad został rozszerzony w porównaniu z tym, jaki otrzymaliśmy w pierwszym 

terminie, w związku z tym przedstawię porządek, według którego będziemy pracować po 

uprzednim jego przegłosowaniu. Zmiany otrzymywaliśmy w miarę zbliżania się terminu sesji,                   

w związku z czym na gruncie prawa mamy obowiązek przegłosować porządek obrad.  

1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Informacja o porządku obrad III sesji Rady. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

8. Zapytania Radnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok: 

1) przedstawienie projektu budżetu wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej, 

a) przedstawienie Radzie stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag zawartych 

w opinii Izby,  

3) odczytanie opinii stałych Komisji Rady przez jej Przewodniczących, 

4) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nie uwzględnionych                

w projekcie budżetu, 

5) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały, 

6) dyskusja nad projektem budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami,  
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7) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza oraz pozostałych 

wniosków i poprawek, 

8) głosowanie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                             

w Rodzinie na rok 2019.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych                

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 

2018 rok.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Osieczna na lata 2018-2028.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2018.  

20. Wnioski i informacje. 

21. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  

22. Zakończenie obrad III sesji Rady. 

Czy są pytania do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że 

w głosowaniu brało udział 14 Radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 

Radnych, przeciw głosowało 0 Radnych, wstrzymało się od głosu 0 Radnych.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik 

nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 3. Przystępujemy do przyjęcia protokołu poprzedniej sesji.   

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? Nie widzę. Dziękuję. Proszę Państwa 

rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej 

sesji, proszę przycisnąć przycisk i podnieść rękę – 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że 

w głosowaniu brało udział 14 Radnych. Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Miejskiej głosowało 14 Radnych, przeciw głosowało 0 Radnych, wstrzymało się od głosu                  

0 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Rady stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 4. Otwieram punkt 5. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przypominam, że w poniedziałki miedzy 14.00 a 15.30 pełnię dyżur w Urzędzie. Jest to dla 

okazja żeby się spotkać z Panem Burmistrzem, z Państwem Radnymi i z mieszkańcami, 

którzy mają pytania, uwagi związane z codziennymi sprawami naszej Gminy. Spotkałem się       

z Panem Burmistrzem, z którym rozmawiałem na następujące tematy. Rozmawialiśmy                        

o potencjalnym udziale Gminy w programie dofinansowania, remontu, budowy, przebudowy 

infrastruktury dróg w 2019 roku, o gospodarce odpadami w najbliższych latach, z tym 

koresponduje fakt, że wspólnie z Panem Burmistrzem brałem udział w spotkaniu                                   

z Przewodniczącym Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego Panem 

Eugeniuszem Karpińskim, na którym mieliśmy okazję rozmawiać, wymienić się poglądami 

na temat, jak gospodarka odpadami będzie wyglądała w najbliższych miesiącach. Pewnie 

dzisiaj nikt się nie odważy powiedzieć, jak ta gospodarka będzie wyglądała w najbliższych 

latach. Na dzisiaj rozmawiamy o tym, jak to może wyglądać, jakie scenariusze mogą być 

realizowane w naszej Gminie i w samorządach w Polsce, jeśli chodzi o gospodarkę odpadami. 

Brałem udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej. Brałem też udział, w moim 

zdaniem bardzo interesującym spotkaniu, razem z Panem Burmistrzem na zaproszenie Pana 

Prezydenta miasta Leszna i Pana Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna w Urzędzie 

Miasta Leszna. Na spotkaniu, na początku kadencji, próbowaliśmy ustalić wspólne tematy dla 

obu Samorządów czyli Samorządu Miasta Leszna i Samorządu Osiecznej. Czy są takie 

tematy? W moim przekonaniu, pewnie nie tylko w moim oczywiście, że są takie kwestie, 

które można i należałoby realizować wspólnie, wspólnymi siłami z Miastem Lesznem. Jako 

przedstawiciel Samorządu brałem udział w kolejnym posiedzeniu Rady Społecznej Centrum 

Rehabilitacji w Osiecznej. Spotkanie było związane określeniem budżetu na 2019 rok. Już 

wcześniej sygnalizowałem, Pan Przewodniczący ma większą wiedzę na temat tego, jak                      

w najbliższej przyszłości mogą być finansowane, chociażby inwestycje w Osieckim Centrum 

Rehabilitacji. Na dzisiaj z pełną odpowiedzialnością mogę powiedzieć, Samorząd i Radni 

mają prawo o tym wiedzieć, że jest przygotowana w budżecie na 2019 rok kwota blisko 8 mln 

złotych na to, żeby Centrum Rehabilitacji podjęło się inwestycji, w postaci budowy na terenie 

Centrum Rehabilitacji nowego pawilonu na 50 łóżek. Zarządzający Centrum wyliczyli i są 

przekonani o tym, że ta inwestycja może poprawić bilans jednostki. Modernizacja parku trwa, 

są piękne alejki i oświetlenie, ale to nie wpłynie na zbilansowanie się działalności 

podstawowej tej jednostki. Pani Dyrektor Niedźwiedzka ze swoim zespołem jest przekonana, 

że w sytuacji, kiedy kontrakt z NFZ jest coraz mniejszy, to trzeba zainwestować. Należy 

podziękować władzom województwa, że znalazły pieniądze na rozbudowę Centrum. Jeśli się 

ta inwestycja uda, a życzę, żeby się udała, to jest szansa, że w granicach tej nieruchomości, na 

terenie Centrum, powstanie ładny, nowoczesny, a jednocześnie wkomponowany w całość bo 

uzgodniony z Konserwatorem Zabytków, budynek. Wjazd do tego budynku będzie z ulicy 

Kościuszki, ponieważ w tym celu wykupiono nieruchomość. Jest szansa, że Centrum 

Rehabilitacji będzie jeszcze ładniejsze niż jest dziś, a przede wszystkim będzie osiągało 

jeszcze lepsze wyniki finansowe. Jeśli byłyby pytania, to zapraszam i proszę o ich zadawanie, 

w tym punkcie, czy w punkcie wolne głosy i wnioski. W każdej chwili możemy o tym 

porozmawiać, ja mogę Państwu udzielić dodatkowych informacji.  Dziękuję.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 5. W związku z tym przechodzimy do punktu 6.       
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Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Burmistrza o informację o działalności w okresie międzysesyjnym. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Nie będę powtarzał tych spotkań                               

i ich wyniku, o których mówił Pan Przewodniczący. Chciałbym jednak dodać, że w okresie 

międzysesyjnym, tzn. od 6 grudnia do dzisiaj: 

1. Uczestniczyłem w: 

1) walnym zebraniu członków Związku Międzygminnego Wodociągów i Kanalizacji 

Wiejskich we Wschowie, 

2) rekonstrukcji Bitwy pod wiatrakami w Osiecznej. Wydarzenie było wyjątkowe, 100 

lat od wybuchu Powstania Wielkopolskiego ze znaczącą bitwą, która miała miejsce 

pod wiatrakami w Osiecznej, stąd to wydarzenie w ten sposób upamiętniliśmy, 

uczciliśmy. Mam nadzieję, że dla uczestników było to odpowiednio wyjątkowe 

podziękowanie tym, którzy bohatersko walczyli o polskość Wielkopolski,   

3) spotkaniach opłatkowych zorganizowanych przez Koła Emerytów z terenu naszej 

Gminy, 

4) posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna, 

5) zebraniach wyborczych mieszkańców wsi Wojnowice i Kąkolewo. W Wojnowicach 

na Sołtysa wybrano Pana Marcina Niezgódkę, który jest obecny na dzisiejszej sesji.  

W Kąkolewie wybrano Pana Karola Neumanna, którego nieobecność jest 

usprawiedliwiona jako, że jest Radnym Rady Powiatu Leszczyńskiego i równolegle z 

naszą sesją odbywa się sesja Rady powiatu Leszczyńskiego.   

2. Z uwagi na krótki upływ czasu od ostatniej sesji, tj. od 6 grudnia br. zakres zadań 

realizowanych i opisanych w sprawozdaniu poprzednim jest w dalszym ciągu aktualny        

i kontynuowany. Uzupełniająco informuję, że miniony czas wykorzystany został głównie 

na prace porządkowe oraz przygotowawcze związane z corocznymi uroczystościami          

i imprezami towarzyszącymi obchodom Świąt Bożego Narodzenia. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. Przygotowane projekty uchwał 

zostały Państwu Radnym przedłożone. Jeżeli będą pytania, uwagi jestem do Państwa 

dyspozycji. Dziękuję. 

Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 6. Przechodzimy do punktu 7.    

Ad. 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? 

Pan Radny Przemysław Skowronek. Proszę.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Witam Państwa! Pozwolę sobie przeczytać interpelacje do Burmistrza Gminy Osieczna.                  

W miejscowości Świerczyna istnieje kanalizacja deszczowa zlokalizowana częściowo na 

działce nr 285 i częściowo na działce nr 273. Po większych opadach deszczu na wysokości 

działek nr: 326 i 327 pojawiają się duże kałuże wody, jest to związane prawdopodobnie                           

z niedrożnością przewodów gdyż nie były dawno czyszczone. Proszę o zbadanie sprawy                     

i podjęcie odpowiednich działań w celu poprawy przedstawionych faktów. Z poważaniem 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Przemysław Skowronek. Interpelację przekazuję na 

ręce Pana Przewodniczącego. Proszę.  

Treść interpelacji Pana Radnego Przemysława Skowronka stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze z Państwa Radnych w punkcie zgłaszanie interpelacji? Pan Radny 

Zbigniew Forszpaniak. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Dzień dobry Państwu, chciałem przedstawić zgłoszenie uszkodzenia szyby we wiacie 

przystankowej w Wojnowicach w rejonie posesji 33. Dotyczy to wiaty ustawionej po lewej 

stronie drogi, jadąc w kierunku Krzywinia. Często dochodzi do jej pomalowania i do 

wybijania szyb. Wiata znajduje się w miejscu nieoświetlonym. Druga z wiat znajdujących się 

przy drodze w kierunku Krzywinia nie jest niszczona, a wymieniona w piśmie jest albo 

pomalowana, albo ma powybijane szyby. Obecnie wiata jest w takim stanie, jak 

przedstawiłem. Interpelację przekazuję na ręce Pana Przewodniczącego. Proszę.  

Treść interpelacji Pana Radnego Zbigniewa Forszpaniaka stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Trwa punkt zgłaszanie interpelacji przez Radnych. Nie widzę więcej chętnych,                  

w związku z tym zamykam punkt 7. Otwieram punkt 8. 

Ad. 8. Zapytania Radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zapytania Radnych. Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Pan Radny 

Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Przeczytam zapytanie do Burmistrza Gminy Osieczna. Pierwsze. W odniesieniu do 

odpowiedzi na zadane przeze mnie zapytanie nr 1 z II sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna 

chciałbym się dowiedzieć, kiedy nastąpi ocena stopnia potrzeb w zakresie utrzymania 

porządku na chodnikach przy drogach powiatowych i gminnych na terenie Gminy Osieczna 

oraz o optymalnym wariancie rozwiązania tego problemu? Zapytanie drugie. W odpowiedzi 

na zapytanie nr 2 z II sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Burmistrz stwierdza, iż 

dokonano lustracji przedmiotowego terenu i nie stwierdzono nieprawidłowości w tym 

zakresie. Nie wiem, kto dokonał lustracji ale ja śmiem twierdzić, że została wykonana w 

sposób nieprawidłowy. Po otrzymaniu odpowiedzi od Pana Burmistrza w dniu 20 grudnia 

2018 r. pozwoliłem sobie dokonać wizji lokalnej osobiście, podczas której stwierdziłem, iż na 

przedmiotowej nieruchomości znajdują się:   

- dwa duże kamienie polne, 

- zarośnięte zwałowisko kamieni polnych, 

- dwa zarośnięte słupy energetyczne, 

- resztki asfaltu lub jakiejś niezidentyfikowanej bliżej substancji, 

- sterta starej więźby dachowej, 

- różne nierówności terenu, 

- stary odrapany kontener. 

Na potwierdzenie mojej wizji lokalnej przesyłam na adres poczty mailowej Pana Burmistrza 

zdjęcia obrazujące opisany stan na gruncie. Ponawiam zapytanie. Kto i kiedy powinien 

posprzątać przedstawiony stan?  Punkt trzeci. Art. 24 ust. 7 ustawy o samorządzie gminnym 

mówi: „Treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest do publicznej 

wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Pytanie. Dlaczego nie ukazują 

się w BIP odpowiedzi na zapytania? Czwarte zapytanie. Art. 14 ust. 4 ustawy o samorządzie 

gminnym mówi: „Imienne wykazy głosowań radnych podaje się niezwłocznie do publicznej 

wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty na obszarze gminy”. Pytanie. Dlaczego nie ukazują się w BIP 
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imienne wykazy głosowań radnych? Z poważaniem Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna 

Przemysław Skowronek. Zapytania przekazuję na ręce Pana Przewodniczącego. Proszę. 

Pismo zawierające zapytania Radnego Przemysława Skowronka stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa, zgodnie z prawem i wymogami przepisów złożone przez Panów 

Radnych interpelacje i zapytania przekażę niezwłocznie Panu Burmistrzowi. Kto jeszcze                    

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie zapytania Radnych? Nie widzę. Dziękuję. 

Proszę Państwa zrealizowaliśmy punkt 8. Przechodzimy do realizacji punktu 9. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2019-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna 

na lata 2019-2028. Oddaję głos Pani Skarbnik. Proszę. 

Skarbnik Gmina Pani Hanna Włodarczak: 

Szanowni Państwo, otrzymaliście II wersję projektu uchwały uwzględniającą autopoprawki, 

które zgłoszone zostaną do projektu uchwały budżetowej na rok 2019. Autopoprawki dotyczą 

zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 77.883 zł z następujących tytułów: wzrost 

udziałów w podatku dochodowym od osób prawnych – 15.000 zł oraz zwiększenie wydatków 

o kwotę 62.883 zł na realizację projektów oświatowych przez Szkołę Podstawową                               

w Osiecznej „Inwestujemy w przyszłość”. 10.000 zł - Zespół Szkół w Kąkolewie - projekt 

„Tytani wiedzy”. O podaną kwotę umniejszamy budżet tegoroczny i automatycznie prosimy, 

żeby zwiększyć dochody i wydatki na rok 2019. Po stronie przedsięwzięć zwiększamy                      

o kwotę projektów unijnych. Te zadania są realizowane do roku 2020 oraz zgodnie                             

z wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wyraziła opinię o złożonym projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, usuwamy przedsięwzięcie „udzielenie gwarancji do roku 

2021”. Ta gwarancja faktycznie została udzielona. Ponadto dokonujemy zmian nazwy 

wyrażeń „Rada Miejska w Osiecznej”, „Miasto i Gmina Osieczna” oraz „Burmistrz Miasta                     

i Gminy Osieczna” na obowiązujące obecnie czyli Rada Miejska Gminy Osieczna, Burmistrz 

Gminy Osieczna i Gmina Osieczna. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Otwieram dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. Kto z Państwa ma 

wątpliwości, pytania? Tekst dokumentu został nam przedstawiony, są objaśnienia, załącznik 

nr 1 i załącznik nr 2. Jeśli nie ma pytań, to chciałbym przedstawić projekt uchwały i przejść 

do głosowania. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 

2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 

2019-2028. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, 

co następuje.   

§ 1. 1. Uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Osieczna na lata 2019-2028 

obejmującą:  

1) dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie 

nadwyżki albo sposób sfinansowania deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę długu 

oraz sposób sfinansowania spłaty długu, relacje, o których mowa w art. 242-244 oraz kwoty 

wydatków bieżących i majątkowych wynikających z limitów wydatków na planowane                          

i realizowane przedsięwzięcia, zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały,  

2) wykaz przedsięwzięć finansowych, zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały.  

2. Dołącza się objaśnienia przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

§ 2.1. Upoważnia się Burmistrza Gminy Osieczna do zaciągania zobowiązań:  

1) związanych z realizacją przedsięwzięć, o których mowa w § 1 ust. 1 pkt 2,  
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2) z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna 

dla zapewnienia ciągłości działania Gminy i których płatności wykraczają poza rok 

budżetowy.  

2. Upoważnia się Burmistrza Gminy Osieczna do przekazania uprawnień do zaciągania 

zobowiązań, o których mowa w ust. 1 kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy.  

§ 3. Traci moc uchwała odpowiednia Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 21 grudnia 2017 r.       

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 

2018-2028 wraz ze zmianami.  

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2019 roku. 

Jeśli nie ma pytań, nie ma wątpliwości, to rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę                        

i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk – 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Kto się wstrzymał 

od głosu, proszę podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 14 Radnych uczestniczących                             

w posiedzeniu jednogłośnie podjęła uchwałę nr III.17.2018 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi załącznik nr 

10 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.17.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 9 porządku obrad. Przechodzimy do rozpatrzenia punktu 10 porządku obrad. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok: 

1) przedstawienie projektu budżetu wraz z uzasadnieniem 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Projekt uchwały budżetowej został przedstawiony Radzie w terminie wymaganym prawem. 

Wszyscy mieliśmy tyle czasu, ile wymaga tego prawo, żeby zapoznać się z projektem, 

przeanalizować i przedyskutować go. Odbyło się wspólne posiedzenie Komisji, dlatego 

stwierdzam, że projekt uchwały budżetowej jest Radnym znany i został nam przedstawiony.   

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Panią Skarbnik o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Uchwała nr SO-0952/32/12/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 7 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem nr 4/2016 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 28 stycznia 2016 r. ze zmianami w osobach: 

Przewodnicząca Danuta Szczepańska, Członkowie Zdzisław Drost, Beata Rodewald-

Łaszkowska. Działając na podstawie art. 13 pkt 3 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 

1999 r. o regionalnych izbach obrachunkowych Dz. U. z 2016 r. poz. 561, w związku z art. 

238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Dz. U. z 2017 r. poz. 2077 ze 

zmianami wyraża o przedłożonym przez Burmistrza Gminy projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Osieczna na 2019 rok opinię pozytywną. Uzasadnienie. Burmistrz Gminy Osieczna 

przedstawił w dniu 15 listopada 2018 r. Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu projekt 
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uchwały budżetowej Gminy na 2019 rok celem zaopiniowania. Wraz z projektem 

przedłożone zostały: uzasadnienie do uchwały oraz informacja o sytuacji finansowej. W dniu 

16 września 2010 r. Rada Miejska w Osiecznej podjęła uchwałę nr 357/2010 w sprawie trybu 

prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Osieczna. Szczegółowość projektu, 

uzasadnienie oraz materiały informacyjne załączone do projektu odpowiadają wymogom 

określonym ww. uchwałą. W projekcie uchwały budżetowej ustalone zostały dochody                      

w wysokości 45.515.220 zł, w tym dochody bieżące w wysokości 38.585.220 zł. Wydatki 

bieżące w wysokości 33.003.336 zł. Proponowane w projekcie uchwały budżetowej dochody 

bieżące są wyższe od planowanych wydatków bieżących o kwotę 5.581.884 zł, a zatem 

spełniony zostaje wymóg art. 242 ustawy o finansach publicznych. Nadwyżkę budżetu                      

w wysokości 7.611.884 zł proponuje się przeznaczyć na spłatę zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów. W projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok, załącznik 

nr 10 i w projekcie uchwały w sprawie WPF zaplanowano w roku 2019 przychody z budżetu 

w wysokości 585.515 zł ze spłaty pożyczek udzielanych na finansowanie zadań 

realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Rozchody 

budżetu zaplanowano w wysokości 8.191.399 zł i dotyczą spłat otrzymanych krajowych 

pożyczek i kredytów w kwocie 2.697.399 zł oraz spłaty pożyczki otrzymanej na finansowanie 

zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                             

w kwocie 5.500.000 zł. Kwoty zaplanowane w wydatkach budżetu rezerw, to jest rezerw 

ogólnych i rezerw celowych mieszczą się w granicach określonych w przepisie art. 222 ust. 1 

i 3 ustawy o finansach publicznych, a rezerwa celowa na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego mieści się w limicie określonym w art. 26 ust. 4 ustawy z dnia                   

26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym. Zakres unormowań zawartych w projekcie 

uchwały budżetowej odpowiada wymogom ustawy o finansach publicznych,                                             

a w szczególności art. 212 i 215 ustawy. Projekt uchwały jest kompletny, rachunkowo zgodny 

i wewnętrznie spójny. Zakres proponowanych upoważnień, jakie Organ stanowiący ma 

udzielić Organowi wykonawczemu nie budzi zastrzeżeń. W dochodach budżetu przyjęto 

kwotę 310.063 zł w dziale 801 rozdział 80104 – Przedszkola paragraf 203 – dotacje 

otrzymane z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin. Wojewoda 

Wielkopolski w zawiadomieniu nie wykazuje dotacji w dziale 801 rozdział 80104.                         

W uzasadnieniu str. 34 zawarta została informacja, że po stronie dochodów zaplanowano 

również niepotwierdzoną przez Wojewodę Wielkopolskiego dotację celową z budżetu 

państwa w wysokości 310.063 zł na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania 

przedszkolnego. Wysokość dotacji jest obliczana jako iloczyn kwoty rocznej oraz liczby 

dzieci korzystających z wychowania przedszkolnego ustalonej na podstawie danych                            

z systemu informacji oświatowych, według stanu na dzień 30 września roku poprzedzającego 

rok udzielenia dotacji. Zgodnie z art. 11 ustawy z dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie ustaw                   

i systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw roczna kwota dotacji na jedno dziecko                      

w roku 2019 wyniesie 1.403 zł. Zgodnie z danymi złożonymi przez przedszkola z terenu 

Gminy w systemie informacji oświatowej na dzień 30 września 2018 r. liczba dzieci                           

w przedszkolach wynosi 221. Wobec powyższego wysokość dotacji dla Gminy w roku 2019 

powinna wynieść 310.063 zł. Jednocześnie zauważa się, że w sytuacji, gdy Wojewoda 

Wielkopolski poinformuje o kwotach dotacji dla Gminy Osieczna po przyjęciu ustawy 

budżetowej bez potwierdzenia wyżej wymienionej kwoty dotacji lub w kwocie niższej 

konieczna będzie zmiana budżetu w tym zakresie. Analiza przedłożonego projektu wykazała, 

że Gmina planuje dotacje celowe z budżetu państwa między innymi na realizację zadań 

zleconych z zakresu administracji rządowej w dziale 75011 – Urzędy Wojewódzkie w kwocie 

75.672 zł paragraf 201 zgodnie z zawiadomieniem dysponenta. Natomiast w wydatkach 

załącznik nr 2 w dziale 75011 zaplanowano środki w kwocie 185.495 zł. W uzasadnieniu str. 

37 wskazano, iż otrzymane środki z budżetu państwa nie uwzględniają faktycznych kosztów 
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związanych z wykonywanymi zadaniami, dlatego też ze środków własnych zaplanowano 

kwotę 109.823 zł. Skład orzekający wskazuje, że postanowieniem § 1 ust. 2 pkt 1 projektu 

uchwały wyodrębniono dotację celową na realizację zadań celowych z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 9.045.922 zł zgodnie                    

z zał. nr 3 do uchwały. Natomiast załącznik ten oznaczony jako plan dochodów związanych               

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej zleconych Gminie i innych zadań 

zleconych ustawami. Wskazać należy, iż plan dochodów związanych z realizacją zadań                       

z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Gminie ustawami ustaloną                       

w załączniku nr 5 w kwocie 53.000 zł. Zatem oznaczenie załącznika nr 3 winno brzmieć plan 

dochodów na realizację zadań z zakresu administracji rządowej. Analiza projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy wykazała, iż w wykazie przedsięwzięć ujęto przedsięwzięcie 

pozycja 1.3.1.4. udzielenie gwarancji dobrego wykonania umowy na rzecz STRABAG Sp.                    

z o.o. Okres realizacji 2017-2021. Łączne nakłady finansowe 600.000 zł minus wydatki                         

w latach 2019-2021 po 150.000 zł w każdym. Limit zobowiązań ustalono w kwocie 0 zł.                      

W postanowieniach projektu uchwały budżetowej nie określono maksymalnej wysokości, do 

której Burmistrz może udzielać gwarancji. Z uzasadnienia do projektu uchwały ani                                

z objaśnień przyjętych w wartościach WPF-u nie wynika, na jakich zasadach udzielono 

gwarancji dobrego wykonania firmie STRABAG. Mając na uwadze całokształt 

przeprowadzonego badania Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. Podpis 

Przewodniczącej Składu Orzekającego Pani Danuty Szczepańskiej. Pouczenie. Od opinii 

zawartej w niniejszej uchwale służy odwołanie do składu Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w terminie 14 dni od daty doręczenia. Dziękuję. 

Uchwała nr SO-0952/32/12/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 7 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.                          

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Dziękuję. Jak słyszeliśmy opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu 

Gminy na 2019 rok jest pozytywna. W podpunkcie a mamy przedstawienie Radzie 

stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii Izby.  

a) przedstawienie Radzie stanowiska Burmistrza wobec zastrzeżeń i uwag zawartych                     

w opinii Izby 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W tej sytuacji punkt ten należy uznać za zrealizowany. Podkreślę jeszcze raz, że RIO wydała  

opinię pozytywną.  

3) odczytanie opinii stałych Komisji Rady przez jej Przewodniczących 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odbyło się wspólne posiedzenie Komisji na temat projektu uchwały budżetowej. Pana 

Radnego Jarosława Glapiaka proszę o odczytanie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 

Jarosław Glapiak: 

Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna                      

z dnia 11 grudnia 2018 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 

rok. Komisja Rewizyjna, Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna działając 

na podstawie § 7 pkt 2 uchwały  Nr XXXVIII/357/2010 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 

16 września 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na posiedzeniu w dniu 11 grudnia 2018 r. dokonały analizy i zaopiniowania 

projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. Wyżej wymienione Komisje 

Rady nie zgłosiły wniosków do przedłożonego projektu uchwały i w głosowaniu wyraziły 
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jednomyślnie opinię pozytywną o projekcie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 

rok (obecni na posiedzeniu członkowie Komisji Rady – 15 osób głosowali następująco: 15 

osób „za”, 0 osób „przeciw”, 0 osób „wstrzymujących się od głosu”). Podpisani 

Przewodniczący Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Dziękuję. 

Opinia Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej Gminy Osieczna                      

z dnia 11 grudnia 2018 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 

rok stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kolejny punkt, to odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych                  

i nie uwzględnionych w projekcie budżetu. 

4) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez Radnych i nie uwzględnionych                

w projekcie budżetu 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Takich wniosków nie było, w związku z czym przechodzimy do podpunktu dotyczącego 

przedstawienia ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały. 

5) przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Panią Skarbnik o przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Szanowni Państwo! Zgłoszone przez Burmistrza Gminy Osieczna autopoprawki dotyczą 

zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 77.883 zł z tytułu: 62.883 zł projekty unijne 

realizowane przez nasze szkoły, 15.000 zł po stronie dochodów zwiększenie udziałów w CIT. 

Po stronie wydatków następujące zwiększenia: 10.000 zł dotacja dla Szpitala o kwotę 10.000 

zł. Umniejszamy budżet tegoroczny i niewykorzystaną kwotę proponuje się przenieść na rok 

następny. 26.190 zł wydatki związane ze zwiększeniem diet dla Państwa Radnych, w związku 

z podjętą uchwałą na poprzedniej sesji, 22.355 zł finansowanie zwiększonych wydatków                      

z rezerwy ogólnej i jeszcze kwota 1.165 zł „Dobry Start”, zakup licencji. Obecnie jest to 

wydatek z własnych środków, a po otrzymaniu dotacji będzie refundacja z zadań zleconych. 

Dziękuję.  

Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok 

stanowią załączniki nr 14 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Mamy przedstawione autopoprawki i projekt budżetu. W związku z czym                  

w punkcie 6) otwieram dyskusję nad projektem budżetu wraz ze zgłoszonymi 

autopoprawkami.  

6) dyskusja nad projektem budżetu oraz zgłoszonymi poprawkami  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w dyskusji nad projektem budżetu na 2019 rok? 

Nie widzę. Proszę Państwa! Wypada mi zapewnić, szczególnie naszych Gości, że dyskusja 

nad projektem budżetu odbyła się na wspólnym posiedzeniu Komisji. Dokonaliśmy 

szczegółowej analizy projektu budżetu, dyskutowaliśmy, analizowaliśmy go. Wydaje mi się, 

to jest mój prywatny pogląd na temat projektu budżetu na 2019 rok, że można stwierdzić, że 

ten budżet jest konsekwencją budżetów poprzednich realizowanych choćby trzech wielkich 

inwestycji, które wykonywaliśmy w ostatnim czasie czyli rozbudowa oczyszczalni za około 

10.000.000 zł, budowa kanalizacji dla trzech miejscowości, budowa Centrum Kultury.                      

W związku z czym, chyba nie muszę nikogo o tym przekonywać bo wszyscy o tym wiemy, że 

to są ogromne pieniądze, w związku z czym skala tych wydatków też determinuje to, jak 

wygląda budżet na rok następny. Jest on również proinwestycyjny, co widać, ale to jest 

konsekwencją, tego o czym powiedziałem. Dla mnie to jest oczywiste, że nie można patrzeć 
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na jakikolwiek budżet w taki sposób, że on jest oderwany od rzeczywistości bo on wynika                     

z tego, co było realizowane do tej pory i co pewnie każdy samorząd, w tym również nasz, ma 

w planie, żeby wykonywać nie tylko w 2019 roku, ale w kolejnych latach. W związku z tym, 

że miałem okazję zabrać głos na wspólnym posiedzeniu Komisji i wzbudziłem dyskusję na 

temat zadania, które się nazywa Centrum Aktywności Społecznej w starym GOK-u. Chcę 

zapytać Panie Burmistrzu, Pani Skarbnik czy w związku z tym, że doszliśmy do wspólnego 

wniosku, że póki co nie decydujemy się na realizację takiego zadania, jak Centrum 

Aktywności Społecznej, czy pozostawiamy tytuł tej inwestycji w budżecie? Postanowiliśmy, 

że wykonamy zakres prac polegający na tym, że dla jednostki OSP zostanie wybudowany 

trzeci boks, będzie wyburzona część przednia budynku, a jednocześnie w projekcie budżetu 

zostaje tytuł Centrum Aktywności Społecznej. Czy tu nie ma sprzeczności?     

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Działania, które będziemy realizować w 2019 roku, po przyjęciu uchwały budżetowej, czyli 

rozbudowę remizy strażackiej dla Ochotniczej Straży Pożarnej i budowę czy modernizację 

pozostałej części obiektu na Centrum Aktywności Społecznej opisane są w tym jednym 

zadaniu. 2019 rok, to fragment dotyczący strażaków. Natomiast, co do kolejnych zadań, tak 

sobie powiedzieliśmy, że będziemy o tym rozmawiać. Nie przesądzając jeszcze czy to będzie 

realizowane chciałbym przypomnieć, że w programie mojego Komitetu była zapisana taka 

inicjatywa. Rzecz polega na tym, żeby się spierać, rozmawiać i później wybierać rozwiązania, 

które naszym zdaniem, czy zdaniem większości, będziemy wykonywać. W mojej ocenie 

niezmieniona nazwa nie przesądza rozwiązania dla tych, którzy optują za tym, żeby to 

Centrum powstało, czy też dla osób mających inne zdanie. Ja proponuję zostawić tę nazwę, 

natomiast Wysoka Rada podejmie decyzję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Tym bardziej nie żałuję, że po raz kolejny zabrałem głos w tej sprawie, bo głosując 

za budżetem, w ten sposób chciałbym wykorzystać swoje prawo do tego, żeby zgłosić nie tyle 

zdanie odrębne, co jakby swoją opinię, którą wyraziłem na posiedzeniu Komisji, że otóż ja 

stoję na stanowisku, żebyśmy się zastanowili, czy w obliczu wybudowania Centrum Kultury 

za niespełna 6.000.000 zł, ten zamiar jest zasadny? Ja uważam, że na dzisiaj jest niezasadny. 

Jestem przeciwny, żebyśmy rozpoczynali drugą inwestycję pod nazwą Centrum Aktywności 

Społecznej czyli kolejny budynek użyteczności publicznej, który trzeba wybudować czy 

wyremontować i później ponosić koszty utrzymania. Chcę namówić Państwa Radnych, Pana 

Burmistrza, czyniłem to już na wspólnym posiedzeniu Komisji, żebyśmy sobie dali czas, żeby 

nasza Gmina miała czas na to, żeby zrobić wszystko, żeby Centrum Kultury i Biblioteka 

tętniło życiem, żeby w nim skupiło się wszystko, co dotyczy kultury, żeby tam się odbywało 

całe życie kulturalne organizacji społecznych, itd., żebyśmy nie musieli budować następnego 

takiego miejsca w Gminie. Jak zawsze deklaruję udział w takiej dyskusji i jestem otwarty na 

wszelkie argumenty, które nie do końca zgadzają się również z moimi poglądami. Dziękuję 

Panie Burmistrzu za informacje. Proszę Państwa trwa punkt dyskusja nad projektem budżetu  

i zgłoszonymi poprawkami. Pan Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący chciałbym się odnieść do Pana wypowiedzi. Myślę, że trochę nad 

określonym jest stwierdzenie, iż gdyby to Centrum powstało w miejscu, czy też na bazie 

pomieszczeń dotychczasowego GOK-u, to będzie inwestycja czy remont podobny do wysiłku 

jaki poczyniliśmy z budową nowego Centrum. Przepraszam, bez konkretnej wiedzy ale nie                   

o takich pieniądzach mówimy. Natomiast wszyscy tu siedzący, wszyscy rozmawiający o tej 

sprawie wiemy, że powód, o którym rozmawiamy jest wynikiem zmiany wielkości nowego 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej, ponieważ w pierwotnym projekcie miało być 

piętro i dodatkowe pomieszczenia, z których niestety po decyzjach Konserwatora Zabytków 
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musieliśmy zrezygnować, więc jak gdyby następstwem tej sytuacji, tej zmiany projektu jest 

pomysł, o którym rozmawiamy. Rozmawiać zawsze warto i trzeba.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Już się cieszę na tą dyskusję i nawet już ją wywołaliśmy. Pan Burmistrz mówi, że niestety nie 

mogliśmy wybudować piętra. A ja zaryzykuję stwierdzenie, że na szczęście nie mogliśmy 

wybudować piętra, bo wtedy inwestycja kosztowałaby nie 6 mln a może 8 lub 9 mln.                         

W związku z tym uważam, że to jest przeogromny wydatek, jeśli chodzi o budżet takiej 

Gminy jak nasza. Ja w tym wszystkim chcę się cieszyć, że postawiliśmy piękne Centrum 

Kultury za blisko 6.000.000 zł. Dzisiaj dochwalamy następne środki, co prawda niewielkie,               

w kontekście całej inwestycji. Dzisiaj namawiam wszystkich moich przyjaciół z Komitetu 

Wyborczego Pana Burmistrza, ja nie byłem w tym Komitecie, ale chętnie bym podyskutował 

tym bardziej, że rozmawiamy wszyscy o dobru naszej Osiecznej, naszej Gminy. Zróbmy 

wszystko, żeby w pełni, jak nie w 100% to w 80% wykorzystać możliwości Centrum Kultury 

i Biblioteki w Osiecznej. Nie ma piętra, ale są przepiękne przestrzenie do zagospodarowania  

i będę najszczęśliwszy, jak to Centrum Kultury będzie przez wszystkie godziny otwarcia 

tętniło życiem, gdzie będą się spotykały wszystkie organizacje, podmioty życia publicznego, 

itd. Proszę Panie Burmistrzu. 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak:   
Tak mi się wydaje, że ten nowo wybudowany piękny obiekt, z którego jestem i wierzę, że 

wszyscy jesteśmy dumni i bardzo się cieszymy, że powstał, cieszy Pana Przewodniczącego 

inaczej. Takie obieram wrażenie. Umówiliśmy się od samego początku, odkąd powstała 

koncepcja, projekt, że będziemy budować i przynajmniej zespół Radnych, którzy kolejny raz 

są Radnymi Rady Miejskiej Gminy Osieczna, popierał tę inicjatywę a teraz, co dyskusja, to 

słyszymy podobne argumenty. Powstał piękny obiekt, funkcjonuje oby funkcjonował nie 

gorzej jak do tej pory, wszyscy chcemy, żeby ta działalność była jeszcze bardziej widoczna. 

Natomiast nie unikniemy mówienia o fakcie, że kilku pomieszczeń, które mały być                             

w pierwszej wersji projektu nie ma. Czy to szczęście czy nieszczęście? Ja to odbieram jako 

powód, który stał się przyczynkiem do tego, że rozmawiamy o Centrum Aktywności 

Społecznej na bazie wyremontowanego, tak zakładamy, starego GOK-u mieszczącego się na 

Placu 600-lecia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zapraszam do dyskusji, cieszę się na wymianę poglądów. Dyskusja nad projektem 

budżetu wraz z autopoprawkami. Jeśli nie ma chętnych do zabrania głosu w tym punkcie, to 

przejdźmy do kolejnego podpunktu.    

7) głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza oraz pozostałych 

wniosków i poprawek 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Głosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza oraz pozostałych wniosków                 

i poprawek. Rozpoczynam procedurę głosowania nad autopoprawkami zaproponowanymi 

przez Pana Burmistrza. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem autopoprawek, proszę 

podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk – 14 głosów. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 

głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności 14 Radnych uczestniczących                  

w posiedzeniu jednogłośnie przyjęła autopoprawki do uchwały budżetowej wniesione przez 

Pana Burmistrza.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały 

budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Po przegłosowaniu autopoprawek przystępujemy do głosowania uchwały budżetowej Gminy 

Osieczna na 2019 rok.  

8) głosowanie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Rozpoczynam głosowanie nad najważniejszym dokumentem w Gminie czyli planem 

finansowym na przyszły rok. Proszę Państwa przedstawiam projekt uchwały w sprawie 

uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna 

na 2019 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, 

co następuje.    

§ 1. 1. Ustala się dochody budżetu w wysokości 45.593.103 zł, z tego:  

1) dochody bieżące w kwocie 38.663.103 zł,  

2) dochody majątkowe w kwocie 6.930.000 zł. 

§ 2. 1. Ustala się wydatki budżetu w wysokości 37.981.219 zł, z tego:  

1) wydatki bieżące w kwocie 33.071.219 zł,  

2) wydatki majątkowe w kwocie 4.910.000 zł. 

§ 3. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetu stanowi planowaną nadwyżkę 

budżetu w kwocie 7.611.884 zł. Nadwyżkę przeznacza się na spłatę zobowiązań z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytu.  

§ 4. 1. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 585.515 zł 

ze spłat pożyczek udzielonych na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.  

2. Określa się łączną kwotę planowanych rozchodów budżetu w wysokości 8.197.399 zł                    

z przeznaczeniem na:  

1) spłatę pożyczek w wysokości 2.697.399 zł,  

2) spłatę kredytu na wyprzedzające finansowanie zadań z udziałem środków pochodzących                   

z budżetu Unii Europejskiej w wysokości 5.500.000 zł. 

§ 5. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji w kwocie 2.039.000 zł, z tego:  

1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wysokości 1.430.000 zł,  

2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 609.000 zł.  

§ 6. Tworzy się rezerwy:  

1) ogólną w wysokości 347.645 zł,  

2) celowe w wysokości 760.000 zł, z tego:  

a) na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 100.000 zł,  

b) na realizację zadań własnych z zakresu oświaty w kwocie 50.000 zł,  

c) na realizację zadań własnych z zakresu polityki społecznej w kwocie 350.000 zł,  

d) na realizację zadań własnych z zakresu utrzymania gminnych obiektów w kwocie 60.000 

zł,  

e) na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 200.000 zł.  

§ 7. Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów w kwocie 1.000.000 zł. 

§ 15. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna.  

§ 16. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2019 roku i podlega publikacji                                

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 14 głosów. Kto jest przeciw, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, 

proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada 

Miejska Gminy Osieczna w obecności 14 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę                            

nr III.18.2018 w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. 
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Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 

2019 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.18.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

uchwały budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Gratuluję, przyjęliśmy budżet na 2019 rok. Zrealizowaliśmy punkt 10 porządku obrad. 

Oddaję głos naszemu Gościowi Panu Przewodniczącemu Wiesławowi Szczepańskiemu.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pan Wiesław Szczepański: 

Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Szanowne Panie Radni, Panowie Radni, Pani 

Skarbnik! Pozwoliłem sobie przyjechać na dzisiejszą sesję, wcześniej byłem na sesji                        

w mieście Lesznie dlatego, że czuję, że to mój obowiązek, jako Przewodniczącego Sejmiku. 

Przede wszystkim chcę przybliżyć pracę Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. A po 

drugie przyjeżdżam tam, gdzie głosowali na mnie Wyborcy, bo to jest dowód wdzięczności 

wobec mieszkańców Gminy Osieczna za oddane na mnie głosy. Bardzo gratuluję Pani 

Skarbnik, Panu Burmistrzowi, Radzie przyjęcia budżetu. Jeśli Państwo pozwolicie                       

w paru zdaniach chciałbym powiedzieć to, co czeka nas, jeśli chodzi o budżet Wielkopolski. 

Zwłaszcza, że w pewnej części będzie on zahaczać również o budżet Osiecznej, bo będziecie 

mogli również sięgać po środki, które tam się pojawią. Otóż chciałem powiedzieć, że budżet 

Województwa Wielkopolskiego jest największym budżetem w historii. Będziemy go 

uchwalali 28 stycznia i jego wysokość to prawie 2 mld złotych. To jest budżet inwestycyjny, 

prawie 50% środków zostanie przeznaczonych na inwestycje. Głównie na wykorzystanie 

środków unijnych, ale w tym budżecie, który został przygotowany i który mam nadzieję, że 

zostanie uchwalony dlatego, że koalicja większościowa w Sejmiku ma dzisiaj 25 głosów na 

39 plus jeden Radny z tzw. Komitetu Bezpartyjnych Samorządowców, który opowiedział się, 

że będzie głosował również tak jak Zarząd, co pokazuje, że uchwalenie tego budżetu powinno 

nastąpić. Mamy 230 mln deficytu pokrytego głównie pożyczkami i obligacjami Skarbu 

Państwa. Deficyt budżetu nie przekracza 50% więc mamy bezpieczne zadłużenie i chciałbym 

powiedzieć, że po raz pierwszy pojawiają się bardzo duże pieniądze na okręg leszczyński. 

Otóż te pieniądze pojawiają się przede wszystkim w kwestii drogowej. Jak Państwo wiedzą 

rozpoczynamy największą inwestycję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, tj. budowę 

obwodnicy Gostynia. Niestety nie udało nam się synchronizować z obwodnicą 11. Na rok 

2019 mamy przewidziane 20,4 mln zł, na całą inwestycję 120.400.000 zł więc w latach 2020               

-2021, bo taki będzie cykl budowy, wydamy po 50 mln zł rocznie na realizację tej inwestycji. 

Duże środki zostaną przeznaczone na zamek w Rokosowie. W roku ubiegłym kupiliśmy pałac 

w Rokosowie od byłych właścicieli Czartoryskich za 4.900.000 zł. W tym roku przewidujemy 

8.500.000 zł na modernizację pałacu i modernizację parku. Jednocześnie bardzo duże 

pieniądze trafiają do Osiecznej. Ja się cieszę, bo jak Państwo pamiętacie jeszcze dwa, trzy lata 

temu była taka informacja, iż Osieczna miała być połączona z Lesznem. Cała część 

rehabilitacyjna miała przejść do Leszna i kontrakt niewielki, który tutaj był, miał się pojawić 

jako kontrakt rehabilitacyjny dla Leszna. Pojawiały się informacje, iż pałac w Osiecznej może 

być zbyty zwłaszcza, że jego cena nie była wtedy wysoka - 1.750.000 zł. Obiekt stanowił 

dobrą ofertę dla wielu zainteresowanych, którzy chcieli ten pałac kupić. Pojawiały się już 

nazwiska osób, które były zainteresowane jego kupnem. Ale udało się przy załodze i proteście 

i dzięki Radnym Sejmiku medialnie od tego wycofać. Decyzja Samorządu Województwa 

Wielkopolskiego wskazuje, że likwidacji na pewno nie będzie i obiekt będzie istniał dlatego, 

że wkładamy w niego olbrzymie pieniądze, patrząc na wielkość placówki i na to co tam 

będzie. W roku 2018 rozpoczęliśmy, jak już Pan Przewodniczący mówił, modernizację 

ścieżek, dróg. Ta modernizacja to kwota 1.700.000 zł. Na rok 2019 pozostało nam z tej 

realizacji 862.000 zł. Natomiast inwestycja, która jest przewidziana na rok 2019, to 
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inwestycja za kwotę 7.957.000 zł. 180.000 zł to projekt. 7.782.000 zł musimy wydać w roku 

2019 na rozbudowę istniejącego budynku socjalnego, na pawilon na co najmniej 50 

pacjentów. To będzie oznaczało, że dla tych pacjentów będziemy musieli szukać poszerzenia 

kontraktu a więc będzie pokazywało, że Państwa pałac a właściwie Szpital będzie się 

rozrastał, bo razem w roku 2019 wydamy na niego ponad 8.600.000 zł, a więc olbrzymia 

kwota środków finansowych i być może pieniądze trafią do miejscowych wykonawców, do 

miejscowych rzemieślników, którzy będą mogli w ramach podwykonawców dla tych 

instytucji, które się pojawią swoje zadanie realizować. Chcemy również realizować zadania, 

do których będą mogły sięgnąć gminy. Otóż mamy przewidziane w swoich planach 

22.000.000 zł na utwardzenie dróg dojazdowych, tzw. dróg gminnych dojazdowych do pól. 

To jest kwota rzędu dla każdej gminy szacujemy około 135.000 zł. I rozumie, że po 

uchwaleniu budżetu będzie można po te pieniądze sięgnąć. Warunkiem jest wsad własny. 

3.000.000 zł przewidujemy również na propozycje dotyczące takiego programu, który co roku 

się pojawia „Pięknieje Wielkopolska Wieś”. Otóż jest to program polegający na tym, że każde 

sołectwo, każda wieś może ubiegać się o środki na plac zabaw, na remont świetlicy, na 

upiększenie obiektu, który tam funkcjonuje, na teren rekreacyjny. Kwota dofinansowania to 

rząd maksymalnie 30.000 zł. Konkursy ogłosimy najprawdopodobniej zaraz po uchwaleniu 

budżetu tak, że bardzo proszę, aby patrzeć i obserwować strony internetowe, ponieważ będzie 

taka możliwość. 2.000.000 zł przewidujemy na remonty obiektów sakralnych, ale nie tylko 

również na obiekty użyteczności publicznej pod warunkiem, że są one wpisane do rejestru 

zabytków u Konserwatora. W znacznej części, 80% tych środków było przewidywanych na 

remont starych kościołów, naw kościołów czy ewentualnie cmentarzy wokół kościołów. Tu 

jest możliwość występowania przez poszczególną parafię pod warunkiem, że musi ona mieć 

wsad własny. Maksymalna kwota dofinansowania to jest kwota około 20.000 zł – 25.000 zł. 

O te pieniądze mogą również wystąpić gminy, jeśli chciałyby remontować elewacje 

zabytkowego ratusza, zabytkowego domu kultury. W roku bieżącym z tych środków 

skorzystała Gmina Rydzyna przy remoncie domu kultury. Mogą również z tych pieniędzy 

korzystać indywidualne osoby, jeśli są posiadaczami obiektu zabytkowego i ten obiekt 

zabytkowy chcą zmodernizować. 3.900.000 zł przewidujemy na program kontynuacji 

pierwszego programu, który jest realizowany w Polsce przez Sejmik, to jest „Szatnia na 

medal”. Ona jest zarówno jako element inwestycyjny jak również remontowy, chodzi                           

o możliwość budowy zaplecza szatni przy boiskach sportowych. Warunkiem jest to, że nie 

mogą to być kluby ekstraklasy, kluby zawodowe. Bardziej chodzi o obiekty klubów wiejskich 

z mniejszych miejscowości, tam gdzie nie ma możliwości, nie ma zaplecza w postaci szatni. 

Jest możliwość pozyskania środków do kwoty nawet 100.000 zł w układzie inwestycji czy też 

modernizacji istniejącego obiektu na potrzeby szatni. I około 8.000.000 zł, to są środki 

finansowe, które przewidujemy na wsparcie dla Ochotniczych Straży Pożarnych, to jest albo 

zakup sprzętu pożarniczego albo zakup samochodu. Pomoc ze strony gminy musi być 

większa dlatego, że jednak wartość tych samochodów jest dość wysoka, a do tego wsad jest 

duży ale przewidujemy, że 8.000.000 zł to są środki finansowe, które będą mogły być 

realizowane. To są pieniądze, o które będzie można aplikować, będzie można wystąpić. Już 

od miesiąca stycznia a właściwie już teraz pojawiają się na naszych stronach internetowych 

informacje o możliwości aplikacji w zakresie środków unijnych dlatego, że po to mamy tak 

duże środki inwestycyjne, że musimy mieć wsad własny na projekty unijne. W związku z tym 

zapraszam wszystkich do spoglądania na strony internetowe naszego Samorządu, na 

poszczególne departamenty dlatego, że każdy z departamentu oddzielnie ogłasza swoje 

projekty, przy czym są one opiniowane przez Departament Wdrażania Projektów Unijnych                       

i jak już powiedziałem wśród tych środków inwestycyjnych największą kwotą, która będzie 

stanowić w budżecie Sejmiku 50% wszystkich naszych wydatków, będą wydatki na transport 

i jego pochodne. Około 328.000.000 zł przewidujemy na zakup nowoczesnego taboru 
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kolejowego i modernizację istniejącego. Chcemy, aby do roku 2021 po naszych liniach 

kolejowych, po torach kolejowych jeździły tylko pociągi albo zmodernizowane albo 

nowoczesne elfy. Zakup pociągów odbywa się w PESIE. Firma miała pewne problemy                       

w ubiegłym roku, w związku z tym realizacja projektu opóźnia się. Olbrzymie pieniądze, jeśli 

chodzi o drogi w naszym rejonie, jak już powiedziałem obwodnica Gostynia, obwodnica 

Kościana, najpierw na małym odcinku Bonikowa, potem projektujemy dalszą część 

obwodnicy Kościana i duża inwestycja podzielona na trzy etapy i tutaj przepraszam 

wszystkich za utrudnienia, ktoś kto się porusza między Wschową a miejscowością Mochy 

wie, że tam trwają inwestycje na trzech odcinkach rzędu około 45.000.000 zł dofinansowania. 

Chcemy, żeby cała droga 305 była zmodernizowana. Rozumie również, że taką potrzebą jest 

nasz odcinek biegnący od Śremu aż do Leszna. Rok 2019 na pewno nie, ale myślę, że rok 

2020, 2021 mógł być takim elementem projektowania, potem modernizacji tej drogi, która 

jest drogą najszybciej łączącą Osieczną z Poznaniem. Myślę, że nad tym tematem będziemy 

rozmawiali. Jestem tutaj deklarując swoją współpracę z Państwem. Przyjechałem do 

Osiecznej, jako do drugiej Gminy po Lesznie. Chciałbym również trafić na wszystkie rady                

w okolicznych powiatach i rozmawiać, jakie są potrzeby. Nie ukrywam, że po raz pierwszy                        

w Sejmiku Województwa Wielkopolskiego przedstawiciel okręgu leszczyńskiego zajmuje tak 

zaszczytne i wysokie miejsce. Przedtem niestety te miejsca w prezydium, przewodniczącego             

i zarządu zajmowali przedstawiciele pilskiego, konińskiego, kaliskiego i Poznania. Dziś 

dzięki zawartej między nami koalicji jest taka możliwość, że przedstawiciel okręgu 

leszczyńskiego przemawia do Państwa, licząc na to, że wspólnie z Państwem uda nam się 

pozyskać jak najwięcej środków dla regionu leszczyńskiego, bo choć jak mówią w Sejmiku                  

i w Sejmie jest się po to, żeby ustalać prawo i uchwalać uchwały, to jednak rozlicza się 

każdego polityka, każdego samorządowca z tego, ile środków jest w stanie wystarać się dla 

swojego regionu, czy swojej miejscowości. Chciałbym zapewnić Państwa, że na ile będę 

mógł, na tyle będę się starał, żeby ten region się rozwijał i żeby również jak najwięcej 

środków finansowych trafiało do Osiecznej do Leszna, Rydzyny, Kościana. Myślę, że te 

8.500.000 zł, które już trafiają do Osiecznej, do jednego obiektu, jest początkiem a potem 

myślę, że kolejne środki będą mogły wpływać. Mój gabinet w Urzędzie Marszałkowskim 

czeka na Państwa. Zapraszam wszystkich do odwiedzin. Urzęduję w poniedziałki i piątki                 

w Poznaniu więc jeśli będziecie mieli Państwo okazję, to serdecznie zapraszam. Bardzo 

przepraszam, że za 20-30 min Państwa opuszczę, ale mam kolejne obowiązki. W tej chwili 

jest czas powstania wielkopolskiego więc odbywają się uroczystości, są spotkania 

noworoczne. Życzę zatem Państwu szczęśliwego nowego roku, szampańskiej zabawy i Panu 

Burmistrzowi, Pani Skarbnik i Radzie pełnej realizacji budżetu i tego żebyśmy za rok spotkali 

się w tym samym składzie, najważniejsze jest zdrowie i aby nie było takiej sytuacji,                  

o której mówił Pan Przewodniczący, że z Rady ubywa kolejny przedstawiciel, bo to jest 

najsmutniejsze, dlatego życzę Państwu przede wszystkim zdrowia i pomyślności w roku 

2019. Być może Gminie Osieczna uda się zawalczyć o któreś z tych środków i o kilka tysięcy 

złotych zwiększyć budżet. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Jeśli Pan Przewodniczący pozwoli, to zapytam, czy ktoś miałby pytanie do Pana 

Przewodniczącego.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pan Wiesław Szczepański: 

Proszę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Korzystając z Pana obecności chciałbym zapytać o drogę nr 12 z Leszna do Gostynia. Czy też 

się znajdzie w kręgu zainteresowań? 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pan Wiesław Szczepański: 

Jeśli chodzi o drogę nr 12, to ona znalazła się w kręgu naszych zainteresowań. Natomiast my 

tylko występujemy z apelem do Ministerstwa Infrastruktury dlatego, że jest to droga krajowa  

i nie jest ona w gestii Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. W naszej gestii są drogi trzy 

numerowe, wszystkie czwórki i trójki. Natomiast jak Państwo wiedzą, niestety z ponad 300 

tysięcy kilometrów w skali kraju, drogi zostały rozdzielone na różne kategorie na autostrady, 

drogi szybkiego ruchu, ekspresowe i drogi krajowe będące w gestii Ministra Infrastruktury. 

Drogi wojewódzkie są w gestii Sejmiku, powiatowe w gestii powiatów, gminne w gestii 

gminy, dlatego my tylko możemy apelować, tak jak apelujemy o drogę nr S11, co prawda nie 

jest ona mi tak bliska jak droga nr S5, która jest realizowana, natomiast mieszkańcy zarówno 

powiatu jarocińskiego, kępińskiego, ostrowskiego, to jest najdłuższa droga licząca 480 km od 

Koszalina aż do Bytowa na Śląsku oczekują, że droga S11 będzie budowana. Droga              

nr 12 jest dla nas najważniejsza, ale tylko z naszej strony wychodzi apel do Ministra, 

natomiast nie mamy wpływu na decyzje. To jest apel do parlamentarzystów Ziemi 

Leszczyńskiej do Pana Posła Dziedziczaka, Mosińskiego, Ziemniaka, żeby wpisali to zadanie 

do budżetu, również jest szansa na skorzystanie z programu krajowego, żeby można było to 

zrealizować.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
To rzeczywiście jest inna administracja, ale tak jak Pan Przewodniczący powiedział nie da się 

pominąć tematu drogi nr 432 czyli Leszno-Osieczna. Cieszę się, że Pan Przewodniczący nie 

stroni od tego tematu, a my z Panem Burmistrzem, choćby przy okazji ostatniego spotkania                       

u Pana Prezydenta Miasta Leszna rozmawialiśmy o tym, że Leszno stoi u progu inwestycji 

związanej z ulicą Osiecką, wylot w stronę Osiecznej, to jest chyba cykl dwuletni 2019-2020               

realizacji tego przedsięwzięcia i aż się prosi, żeby to korespondowało z tym odcinkiem drogi, 

to jest około 8 km odcinek. To jest droga, która bardzo mocno została zdegradowana                           

w związku z budową „S”, bo tam jeździ ciężki sprzęt. My od kilku lat wiedzieliśmy, że jakby 

nie mamy się co wychylać o tę inwestycję i spokojnie i czekaliśmy aż będzie zbudowana „S”, 

odcinek leszczyński bo wiadomo, że tamtędy jeździł cały sprzęt i dzisiaj się przypominamy  

w tej kwestii. Prosimy Pana Przewodniczącego, aby lobbował na naszą rzecz. To jest droga 

Leszno-Osieczna, również specyficzna z tego powodu, że tam dojeżdżają tiry z odpadami na 

Trzebanię.  

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

I wojsko. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
I wojsko także. Z Panem Burmistrzem znaleźliśmy cztery podmioty, które sprawiają, że ta 

droga jest w tym sensie wyjątkowa.  

Przewodniczący Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Pan Wiesław Szczepański: 

Są również środki na budowę dróg. Tak, że m.in. z tego co wiem, dzisiaj Powiat Słupecki 

wnioskuje do Ministerstwa Obrony Narodowej o drogę od Powidza do Słupcy, gdzie ma być 

SOR, szybki szpital dla żołnierzy amerykańskich tam stacjonujących i to jest kwota 

80.000.000 zł. Wiem, że jest jakaś szansa pozyskania pieniędzy z MON-u dla transportu 

wojskowego więc być może przy okazji również możliwe jest takie powiązanie wsparcia 

finansowego z Ministerstwa Obrony Narodowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Dlatego chcę wierzyć, że przy wsparciu i dobrym pozytywnym dopingu Pana 

Przewodniczącego, nie będziemy musieli czekać kilka lat, nie chcę wyznaczać czasu wiem, że 

nie w 2019 ale w 2020 czas by było rozpocząć tę inwestycję. Pytania do Pana 

Przewodniczącego? Obiecujemy, że będziemy w kontakcie z Panem Przewodniczącym. 

Obiecałem oddanie głosu Panu Burmistrzowi, w związku z uchwaleniem uchwały 

budżetowej. Proszę. 
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Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Najpierw chciałem podziękować Panu Przewodniczącemu za tę informację, która 

napawa nas optymizmem, aczkolwiek ze szczegółowych wyjaśnień wynika wniosek, który 

nie jest nowym, że bez względu na rodzaj administracji, rodzaj samorządu zawsze pieniędzy 

na zadania inwestycje brakowało, brakuje i pewnie będzie brakowało. Leszno-Osieczna, 

słyszymy o drodze Leszno-Śrem czyli droga nr 432, jeżeli Pan Przewodniczący będzie o nas 

pamiętał, a słyszymy, że tak, to będziemy ze wszech miar lobbować, aby stan tej drogi 

poprawić. Wracając na nasze podwórko, do naszego Samorządu i do tego co miało miejsce 

kilka minut temu, chciałbym w imieniu Urzędu, począwszy od moich najbliższych 

współpracowników podziękować Wysokiej Radzie za jednomyślne poparcie projektu, teraz 

już budżetu naszej Gminy na rok 2019 i zadeklarować, że zrobimy wszystko abyśmy go po 

pierwsze mogli zrealizować, a po drugie, oby udało się znaleźć dodatkowe środki na kolejne, 

może małe ale ważne dla naszej lokalnej społeczności zadania. My z niektórych programów, 

o których Pan Przewodniczący Szczepański powiedział od kilku lat korzystamy. Chociażby 

dofinansowanie budowy dróg śródpolnych. W innym przypadku budujemy ostatnią świetlicę 

w naszej Gminie, której budowę zamierzamy rozpocząć w tym roku. Mamy zapewnione 

środki, przynajmniej jest podpisana umowa z Samorządem Województwa na dofinansowane 

tej inwestycji. Panie i Panowie, Państwo Radni bardzo dziękujemy i zabieramy się do pracy, 

mówię o Urzędzie, o tych którzy z nami współpracują, żeby plan budżetowy na rok 2019 

zrealizować. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Dziękuję. Do 14.30 ogłaszam przerwę w obradach. 

 

 

P R Z E R W A 

 

                                       

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Wznawiam obrady III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Przystępujemy do podjęcia 

projektów uchwał w sprawie Gminnych Programów.  

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Czy są pytania? Pan Radny Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nie wiem kogo mam zapytać, ale myślę, że Panią Skarbnik bo chodzi mi o liczby. Moje 

pytanie dotyczy Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Na str. 6 

jest tabelka, gdzie jest podana ogólna liczba rodzin korzystających z pomocy materialnej 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Osiecznej i liczba rodzin korzystających                             

z pomocy. Chciałbym zauważyć, że za rok 2017 jest pomyłka bo 104 plus 9 jest 113 a nie 

107, ale nie o tym chciałem mówić. Moje pytanie jest takie, czego dotyczą te kwoty? Czy 

ogólnej, łącznej liczby rodzin korzystających z pomocy z programu przeciwdziałania 

nadużywania alkoholu? A pytanie moje jest takie. Co spowodowało, że liczba wszystkich 

spraw jest taka sama za 2016 i 2017 rok, a kwota wzrosła trzykrotnie? Co spowodowało 

wzrost tej kwoty? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Proszę Pana Radnego jeszcze raz o wskazanie, w którym miejscu są zapisy, o których mówi. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Załącznik nr 1 str. 6.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Pytanie jest skąd taki duży wzrost. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

I czy te kwoty dotyczą tylko spraw alkoholowych czy ogólnie wszystkich spraw z pomocy 

społecznej? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Z funduszu alkoholowego otrzymujemy dochody z tzw. korkowego czyli za wydawanie 

zezwoleń na sprzedaż alkoholi. Te kwoty, które otrzymujemy musimy wykorzystać na 

zadanie - przeciwdziałanie alkoholizmowi. W budżecie są to kwoty ujęte w rozdziale 851-853 

zwalczanie narkomanii, przeciwdziałanie alkoholizmowi, to jest str. 16 w projekcie budżetu. 

Kwota, którą uzyskujemy z dochodów czyli 176.000 zł, które zaplanowaliśmy na rok 2019                

z tytułu „korkowego” taką kwotę musimy wykorzystać. Tutaj domyślam się, że to są kwoty 

zasiłków, które zostały wypłacone z pomocy społecznej dla rodzin, w których występują 

problemy alkoholowe. Zasiłki w budżecie są ujęte w rozdziale 85214 więc to jest dodatkowa 

kwota, która przeznaczona jest dla tych rodzin, gdzie występuje alkoholizm.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Czy są pytania jeszcze do tego bloku uchwał? Nie widzę. Dziękuję. Zatem w punkcie 11 

spróbujmy podjąć uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2019. Przedstawiam projekt uchwały na druku nr 19. 

Informuję, że Pani Radna Paula Juskowiak musiała wyjechać, w związku z czym jest nas                    

13 Radnych. Rozpoczynam głosowanie nad projektem tej uchwały. Kto z Państwa Radnych 

jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 13 

głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. 

Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 

głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 13 Radnych 

jednomyślnie podjęła uchwałę nr III.19.2018 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                              

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019 stanowi załącznik nr 17 do 

niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.19.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019 

stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 11. Otwieram punkt 12. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2019.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W punkcie 12 mamy projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2019. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do przedłożonego 

projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam głosowanie nad projektem tej 

uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni 

przycisk i podnieść rękę - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni 

przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy 

Osieczna w obecności 13 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr III.20.2018 w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019. 
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Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2019 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.20.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019 stanowi załącznik nr 19 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 12 porządku obrad. Przechodzimy do realizacji punktu 13. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                             

w Rodzinie na rok 2019.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W punkcie 13 mamy podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na rok 2019. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego 

projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam głosowanie nad projektem uchwały                

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2019. Kto                  

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk                     

i podnieść rękę - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk                        

i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni 

przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna                         

w obecności 13 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr III.21.2018 w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2019. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na rok 2019 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.21.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2019 stanowi załącznik 

nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Na tym wyczerpaliśmy punkt 13 porządku obrad. Przystępujemy do realizacji punktu 14. 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W punkcie 14 mamy podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. Otrzymaliśmy projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikiem. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do 

tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto                    

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk                        

i podnieść rękę - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk                        

i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni 

przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna                             

w obecności 13 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr III.22.2018 w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na 

lata 2019-2023. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023 stanowi załącznik                

nr 22 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.22.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na 

lata 2019-2023 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 14 porządku obrad. Przechodzimy do punktu 15.  
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 15 mamy podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Mamy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego 

projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę               

- 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 

głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę                 

- 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 13 Radnych 

jednomyślnie podjęła uchwałę nr III.23.2018 w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej 

w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019                

–2023.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania świadczenia pieniężnego z pomocy społecznej w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019–2023 stanowi 

załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.23.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania świadczenia 

pieniężnego z pomocy społecznej w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek                 

w szkole i w domu” na lata 2019–2023 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zrealizowaliśmy kolejny punkt dzisiejszej sesji. Otwieram punkt 16 porządku obrad. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole                       

i w domu” na lata 2019-2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 16 mamy projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków                           

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023. Mamy projekt uchwały i uzasadnienie. Czy są pytania ze strony Państwa 

Radnych do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam procedurę 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska 

Gminy Osieczna w obecności 13 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr III.24.2018                    

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.   

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków                         

w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2019-2023 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała nr III.24.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego 

programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 stanowi załącznik nr 27 do 

niniejszego protokołu.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 16. Przystępujemy do realizacji punktu 17.  

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Panią Skarbnik o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok. Proszę Panią Skarbnik o wprowadzenie do 

projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Pani Hanna Włodarczak: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej na rok 

bieżący dotyczą zmniejszenia dochodów i wydatków o kwotę 48.137 zł z następujących 

tytułów: 62.883 zł z tytułu projektów unijnych realizowanych przez jednostki oświatowe, 

1.193.905 zł zmiany pomiędzy dochodami zmniejszenia i zwiększenia na ogólną kwotę 

zwiększeń 18.701 zł. To są zmiany porządkowe, dostosowanie planu do zrealizowanych 

dochodów, zmniejszenie planu w tych podziałkach klasyfikacji gdzie przewidywane 

wykonanie jest wyższe lub mniejsze, żeby uporządkować plan dochodów na koniec roku. 

Zmiany pomiędzy podziałkami na kwotę 2.475 zł środki z Funduszu Pracy i zwiększenie                   

o 300 zł darowizna, która wpłynęła do Zespołu Szkół w Kąkolewie z Nadleśnictwa. Po 

stronie wydatków następujące zmiany: zwiększenie na utrzymanie dzieci w przedszkolach                  

– 40.000 zł, 11.000 zł – pozostała działalność związana z administracją, 10.000 zł                           

– zmniejszenie dotacji dla Szpitala o tą kwotę byliście Państwo uprzejmi zwiększyć budżet 

roku następnego, 40.000 zł – zwiększenie na wydatki związane z kulturą, 100.000 zł                   

– zmniejszenie na dotację na wymianę źródeł ciepła, 25.000 zł – zwiększenie na utrzymanie 

dróg i zmiany pomiędzy podziałkami klasyfikacji o charakterze porządkującym w Szkole 

Podstawowej w Osiecznej, w Przedszkolu w Osiecznej, w Przedszkolu w Drzeczkowie,                       

w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej oraz w Urzędzie Gminy. Dziękuję.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. 

Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta                     

i Gminy Osieczna na 2018 rok. Rada Miejska na podstawie odpowiednich przepisów 

uchwala, co następuje. Projekt uchwały został omówiony przez Panią Skarbnik. Jeśli nie ma 

pytań to   rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 13 głosów. Kto jest 

przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. 

Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 13 Radnych jednomyślnie 

podjęła uchwałę nr III.25.2018 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy 

Osieczna na 2018 rok stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr III.25.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok stanowi załącznik nr 29 

do niniejszego protokołu.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 17. Otwieram punkt 18 porządku obrad. 
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Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                 

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 18 w ślad za podjętą uchwałą w punkcie 17 przystępujemy do podjęcia uchwały               

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018             

-2028. Mamy projekt uchwały i objaśnienia oraz załączniki. Sprawdzam czy są pytania. Nie 

ma pytań. Zatem przechodzę do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 12 głosów. Kto jest 

przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 1 głos. 

Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 13 Radnych większością głosów 

podjęła uchwałę nr III.26.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta               

i Gminy Osieczna na lata 2018-2028. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2028 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr III.26.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2028 

stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 18. Otwieram punkt 19.  

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają                   

z upływem roku budżetowego 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 19 mamy podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2018. Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do tego 

projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy Pani Hanna Włodarczak: 

Szanowni Państwo! Wydatki niewygasające to te, które z końcem roku 2018 nie wygasają                   

i można je wydatkować w roku następnym. Koniecznością jest to, aby była podpisana umowa 

na realizację zadania i takie umowy mamy. Oszacowane wydatki, które nie wygasają                          

z końcem 2018 roku na kwotę 141.801 zł i dotyczą następujących zadań: budowa sieci 

kanalizacji sanitarnej oraz wodociągowej w Łoniewie i Osiecznej poza „aglomeracją”                      

w kwocie 60.885 zł, opracowania planistyczne w kwocie 2.860 zł, przebudowa z rozbudową 

oczyszczalni ścieków w Osiecznej w kwocie 58.056 zł i dotacje na dofinansowanie wymiany 

źródła ciepła w kwocie 20.000 zł. Mamy podpisane 5 umów z mieszkańcami. Ostateczny 

termin wykonania tych wydatków proponujemy określić do dnia 30 czerwca 2019 roku. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Zatem przechodzę 

do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 13 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć 

odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę 

przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska 

Gminy Osieczna w obecności 13 Radnych jednogłośnie podjęła uchwałę nr III.27.2018                    

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2018.   

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2018 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 

protokołu. 
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Uchwała nr III.27.2018 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 grudnia 2018 r. w sprawie 

ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018 stanowi 

załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 19. Otwieram punkt wnioski i informacje.  

Ad. 20. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w punkcie wnioski i informacje? Pan Radny 

Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja chciałbym zadać pytanie Panu Radcy prawnemu. Pytanie moje jest takie. Czy 

niekompletne dokumenty na temat sesji dostarczane Radnym można uznać za niedotrzymanie 

terminu, o którym mowa w § 20 ust. 1 i 3 Statutu Gminy Osieczna? 

Radca prawny Urzędu Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Pytanie musi Pan kierować do Pana Burmistrza, a ja mogę odpowiedzieć wtedy, jak Pan 

Burmistrz wyrazi na to zgodę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wyrażam zgodę Panie mecenasie. 

Radca prawny Urzędu Pan Krzysztof Bojarczuk: 

O jakie dokumenty chodzi? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

O wszystkie dokumenty związane z sesją, np. w § 20 ust. 1 jest termin 7 dni. Natomiast na 

eSesji w dniu 23 grudnia nie było jeszcze dokumentów w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Osieczna na lata 2018-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli ja jako Przewodniczący Rady mógłby zabrać głos, to proszę o takie pozwolenie. Sprawa 

z mojego punktu widzenia, na gruncie mojej wiedzy dotyczącej tego, jak działa samorząd, jest 

oczywista. Termin 7 dniowy jest wyznaczony po to, żebyśmy otrzymali materiały i wtedy, 

gdy ten termin jest dotrzymany nie możemy wnosić sprzeciwu. Jeśli materiały dostajemy                    

3 dni, 2 dni albo dzień przed sesją, to wtedy jest powód do tego, żeby każdy z nas zgłosił 

wniosek o to, żeby one nie zostały uwzględnione w porządku obrad. W tej sytuacji mamy 

prawo przegłosować, że materiały dostarczone w takim terminie, nie zostaną zaakceptowane 

na sesji, w tym sensie, że jeśli ten termin nie zostaje dotrzymany, to Pan Radny i każdy z nas 

ma prawo zgłosić wniosek, który będzie głosowany, czy te materiały zostaną uwzględnione   

w porządku obrad czy nie. Panie mecenasie.    

Radca prawny Urzędu Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Ustawa gwarantuje, że pewne uchwały, jak uchwała budżetowa musi być dostarczona                   

z wyprzedzeniem 14 dniowym, a inne uchwały w terminie 7 dniowym. Do obowiązków 

Przewodniczącego Rady należy wysłanie materiałów wraz z porządkiem obrad, tj.                         

m.in. projektów uchwał i w tym momencie z tego co mi jest wiadomo, tak to zostało 

zrobione. Natomiast pozostałe materiały, m.in. uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej została wprowadzona do porządku obrad na dzisiejszej sesji. W związku                               

z powyższym, nawet jakby te materiały nie były wysłane, to Rada mogłaby taką decyzję 

podjąć. Natomiast, żeby Radni mogli się wcześniej zapoznać z projektami, żeby nie musiało 

być dodatkowej przerwy, żeby Radni nie musieli dodatkowo dyskutować, bo wcześniej 

wszystkie projekty były omawiane na Komisjach a ten jeden nie, w związku z tym, żeby 

umożliwić wcześniejsze zapoznanie się z projektem, to zostało w ten sposób rozesłane wraz            

z nowym proponowanym porządkiem obrad, który został dzisiaj na sesji przegłosowany.  

Prawidłowe zawiadomienie o sesji to było to pierwsze, które zostało wysłane w terminie, 
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natomiast wszystkie następne materiały trzeba traktować, jako materiały do rozszerzonego 

porządku obrad, który został dzisiaj przyjęty na posiedzeniu sesji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli termin 7 dniowy nie jest dotrzymany, jest zmieniany porządek obrad albo otrzymujemy 

materiały w czasie krótszym niż 7 dni to, to jest powód do tego, że my jako Rada możemy się 

nie zgodzić na zmianę porządku obrad i na wniesienie tych materiałów na sesję. To jest 

powód do tego, że każdy z nas ma prawo zgłosić wniosek, ale on musi zyskać większość 

Radnych czyli musi zostać przegłosowany. Dlatego, jak Państwo zauważyliście, dzisiaj nie 

pracowaliśmy według porządku obrad, który dostaliśmy tydzień temu, tylko głosowaliśmy 

nad jego zmianą. To również oznacza, że materiały mogą wpłynąć po terminie ustawowym. 

My się możemy na to nie zgodzić ale do tego jest potrzeba wola większości Radnych.   

Radca prawny Urzędu Pan Krzysztof Bojarczuk: 

W momencie gdyby porządek obrad, który Pan Przewodniczący Rady wysłał Radnym był bez 

zmian, to takiego porządku obrad się już nie głosuje, ponieważ Rada pracuje nad takim 

porządkiem obrad. Jeżeli do przesłanego porządku obrad nie ma zmian, to nie trzeba go 

przegłosowywać, ponieważ wymóg ustawowy został spełniony.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pani Radna Helińska. Proszę. 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Wydaje mi się, że taki dokument jak Wieloletnia Prognoza Finansowa z racji tego, że praca   

w Urzędzie trwa cały czas, ona nie zaprzestaje być wykonywana na 7 dni przed sesją,                     

w związku z tym podawana nam w dniu czy kilka dni przed sesją jest bardziej aktualna i to 

powoduje, że ten dokument jest nam dostarczony w późniejszym terminie, tylko dlatego, żeby 

był najbardziej aktualny.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja ufam i jestem przekonany, że Urząd robi wszystko, żebyśmy te materiały dostali                          

w możliwie najkrótszym terminie. Tak było na poprzedniej sesji, dzisiaj się nie udało bo 

dostaliśmy projekt w ostatniej chwili. Ja w imieniu Rady, Pana Radnego ale również swoim            

i wszystkich Radnych mogę tylko prosić o to, żeby to były wyjątkowe sytuacje. To jest 

materia, którą dostajemy bezpośrednio przed obradami, dobrze by było, gdybyśmy je 

otrzymali, np. chociażby 24 godziny przed sesją, jeśli to nie może być tydzień. Proszę 

żebyśmy wszyscy wspólnie zrobili wszystko, żeby to były sytuacje wyjątkowe.      

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Witam wszystkich, bo jeszcze dzisiaj nie zajmowałem głosu. Chciałbym zapytać, ponieważ 

na posiedzeniu komisji padło dużo pytań dotyczących dróg powiatowych. Czy coś udało się 

Gminie w tym kierunku załatwić w Powiecie. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. To chodzi o wspólne inwestycje? 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Nie, to chodzi o wnioski Sołtysów i zgłoszone na Komisji, np. dotyczące wycinki drzew 

Ziemnice-Wojnowice, Pan Radny Forszpaniak zgłosił zapytania odnośnie ścieżki rowerowej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz Stanisław Glapiak. Proszę. 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wszystkie uwagi i wnioski Państwa Radnych łącznie z propozycjami Rad Sołeckich                          

i Sołtysów, które zostały złożone kilka tygodni temu a adresatem ich jest Powiat Leszczyński 
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lub Zarząd Dróg Powiatowych zostaną przesłane do właściwego adresata, ponieważ jest ich 

kilkadziesiąt więc gromadziliśmy je, żeby wysłać jednym pismem. Dzisiaj z Państwem 

Sołtysami rozmawialiśmy o tych zadaniach i po tym spotkaniu oraz po sesji, tak jak 

powiedziałem przekażemy listę wniosków, próśb i propozycji do ZDP, miejmy nadzieję, że 

do realizacji w roku 2019.       

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czekamy na informację Pana Burmistrza dotyczącą wstępnego kosztorysu ścieżki 

rowerowej Osieczna-Wojnowice. Tak się umawialiśmy, że poznamy przybliżony koszt 

realizacji tego zadania, w wariancie, który został zaproponowany przez władze wojewódzkie. 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Trwa punkt wnioski i informacje. Z przyjemnością odnotowuję fakt, z tego co widzę                      

w dokumentach mimo, że program wymiany pieców ogłosiliśmy dosyć późno, z oczywistych 

powodów, to skorzystało z niego 20 kilka rodzin, domów. 100.000 zł zostało wykorzystanych 

czyli połowa kwoty, którą mieliśmy uchwaloną na rok 2018. Tylko się cieszyć, że na przyszły 

rok również mamy uchwaloną kwotę 200.000 zł. Zachęcajmy wszystkich, żeby z tego 

programu skorzystali. Wnioski i informacje ciąg dalszy. Pan Przewodniczący Forszpaniak. 

Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Wrócę do sprawy ścieżki pieszo-rowerowej w Kąkolewie. Zgłaszałem to na ostatniej sesji, 

przyjechała firma, która wykonywała te prace i te wysokie krawężniki podsypano jakimś 

materiałem, który po opadach deszczu rozpłynął się i krawężnik znowu jest za wysoko.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Będziemy do skutku wnioskować, aby te niedobrze wykonane fragmenty przebudowy tej 

drogi zostały poprawione. Dotyczy to również wjazdów na posesje i etc. Proszę o chwilę 

cierpliwości, nie wiem dlaczego tak jest, że nie wykonano tego poprawnie. Zwrócimy się                

z wnioskiem do Wykonawcy o to, żeby poprawił wskazane fragmenty w sposób zgodny ze 

sztuką.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wnioski i informacje. Nie ma chętnych do zabrania głosu, w związku z tym zamykam punkt 

20. Otwieram punkt 21. 

Ad. 21. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.         

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przypominam, że zgodnie z prawem Pan Burmistrz ma 14 dniowy termin na udzielenie 

odpowiedzi na piśmie na zadane zapytania i wnioski podczas dzisiejszej sesji. W kwestii 

zapytań z poprzedniej sesji odpowiedzi zostały udzielone. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedzi na zapytania z poprzedniej sesji zostały udzielone, Pan Radny Skowronek 

odniósł się już do nich i wzruszył tę odpowiedź, którą uzyskał. W związku z tym będziemy 

odpowiadać na kolejne uwagi w tych samych sprawach, które skierował Pan Radny  

Skowronek do Wysokiej Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Tak. Pan Radny Skowronek ma rację bo przepis mówi, że odpowiedzi muszą być 

publikowane również na BIP-ie, w związku z tym ja też się zobowiązuję do tego, żeby 

przypilnować tego, żeby odpowiedzi były publikowane w miejscach wskazanych w ustawie. 

Jest to początkowy moment obowiązywania przepisów i wszyscy się uczymy, na pewno 

będzie tak, jak powinno być. 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wypada mi, co czynię odpowiedzialnie, przeprosić za to, że odpowiedzi na zapytania Pana 

Radnego znalazły się nie BIP-ie a w innym miejscu naszej strony www.osiecznapl w terminie 

odpowiednim, to jest z racji mojej jednoosobowej odpowiedzialności przeoczenie 

pracownika. Biorę na siebie tę pomyłkę i przepraszam. Wyniki głosowania będą również 

umieszczane w miejscu wynikającym z ustawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 21. Otwieram punkt 22.   

Ad. 22. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 22 chciałbym, kończąc obrady III sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna, złożyć 

Państwu życzenia wszystkiego dobrego, nowego następnego samorządowego roku. Składam 

też życzenia, żeby w Państwa domach działo się jak najlepiej, żeby było zdrowo i szczęśliwie. 

Państwu i sobie życzę świetnego roku dla naszej ukochanej małej Ojczyzny.  

Goście i Radni: 

Dziękujemy, wzajemnie. 
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